

29.8.2024

## **Zur Zukunft der Art Safiental und ILEA (Institute for Land and Environmental Art)**

### **Veränderung in der Geschäftsleitung**

Die Trägerschaft der *Art Safiental* wechselt per 1.1.2025 vom Naturpark Beverin (in Kooperation mit Gemeinde Safiental und Safiental Tourismus) zum «Verein Art Safiental».

Johannes M. Hedinger, seit rund 10 Jahre Leiter der *Art Safiental* und *Alps Art Academy*, verlässt mit dem Abschluss der 5. Biennale per Ende 2024 die beiden von ihm gegründeten Initiativen. Hedinger fokussiert sich zukünftig auf die Leitung des von ihm gegründete Forschungszentrum *ILEA* (Institute for Land and Environmental Art), das nach 5 Jahren Sitz in Tenna nach Zürich umzieht. Der Vorstand des Vereins «Art Safiental» wird in den nächsten Monaten die Zukunft der *Art Safiental* in einer neuen Form und Ausrichtung zusammen mit der Talbevölkerung entwickeln.

Der Vereinsvorstand bedankt sich bei Johannes M. Hedinger für seinen ausserordentlichen und engagierten Einsatz. Er hat die *Art Safiental* aufgebaut und sie als innovatives Format für Kunst im ländlichen Raum fest im nationalen Kulturkalender verankert und das Safiental damit bei einem grossen Kultur-Publikum bekannt gemacht. Wir freuen uns, dass wir auch künftig auf seine Expertise und Netzwerke im Bereich Land- und Umweltkunst bauen können.

## **On the future of Art Safiental and ILEA (Institute for Land and Environmental Art)**

### **Change in the Management Board**

As of 1 January 2025, the sponsorship of *Art Safiental* will be handed over from the Beverin Nature Park (in cooperation with the municipality of Safiental and Safiental Tourism) to the “Art Safiental association”.

Johannes M. Hedinger, director of *Art Safiental* and *Alps Art Academy* for around 10 years, will leave the two initiatives he founded at the end of 2024 with the conclusion of the 5th Biennale. In the future, Hedinger will focus on leading the *ILEA* (Institute for Land and Environmental Art) research center he founded, which is moving to Zurich after 5 years based in Tenna. Over the next few months, the board of the ‘Art Safiental’ association will develop the future of *Art Safiental* in a new form and direction together with the valley's population.

The board of the association would like to thank Johannes M. Hedinger for his extraordinary and dedicated work. He has established *Art Safiental* and firmly anchored it in the national cultural calendar as an innovative format for art in rural areas, thereby making the Safiental known to a large cultural audience. We are delighted that we can continue to build on his expertise and networks in the field of land and environmental art in the future.